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Rådsmøde   Tirsdag, den 18. juni 2024, kl. 19.00 – Givskudhallens cafeteria 

Dagsorden:  

 
 

Referat: 

Råds.medl. .:      Elin       Steffen      Grethe       Bjarne      Jens Chr.      Terese       Erik     Lone 
Fravær. ÷ :                                                                                 

1. GRØN BOLIGROTATION 2: 

- Kontakt til Landdistrikterne.  
- Kontakt til lokale håndværkere 
- Kontakt til ejendomsmæglerne 
- Status v/Bjarne 

Landdistrikternes Fællesråd går tilbage til Forenet Kredit for at gå ind i opgaven - hele pro-
jektet synes ikke gennemtænkt. 

Lokale håndværksmestre magter ikke opgaven og energirenoveringspuljen ikke tilstrække-
lig og udbetales først ved færdiggørelsen. 

CO 2 dokumentation mangler ligeledes.  

Næste step er at Lokalrådet besøger lokale ejendomsmæglere med en velkomstmappe og 
tager drøftelsen med dem omkring hele projekt Grøn Boligrotation. 

DOMEA i gang i august-September – med på Julemarked  

 

Fælles hus søges T og E 

 

2. BÆREDYGTIGHEDSRÅD (GIV-

SKUD KLIMARÅD): 

- Bæredygtighedsrådet v. Terese.  
- Repaircafe, - status v/Lone 
- Bynær skov v. Terese og Bjarne  
- Naturlaug v/ Steffen og Jens Chr.  
- Klimanetværksmøde, 20. juni 

Bæredygtighedsrådet: 

Projekt Dele El-Cykel i Givskud ? – Region Midtjylland har startet et projekt op i landsbyer 
for at afprøve om el-cyklen kan erstatte brug af bil/offentlig transport i nogle situationer –  

https://www.ru.rm.dk/.../delecyklen--forsog-med-elcykler.../ 

Erik J. er på beskrivelse af opgaven. I mindre stil drøftelse om at sætte brugte cykler ved 
shelterpladsen til brug for overnattende til at handle ind ved købmand. 

Repair Cafe:  

Status v. Lone: lokaler drøftet og der tages kontakt. 

Besøg ved Skibet Makerspace aftales for inspiration. Drøftelse af driften, hvis vi får etable-
ret cafeen – kiggede mod Ødsted, som starter op i september i samarbejde med Ældre sa-
gen. 

Bynær skov: 

Teresa og Bjarne er i gang med beskrivelse om etablering af bynære skove for alle aldre 
og tænker især med børneinddragelse Vejle Kommune har meddelt accept ang. midler – Vi 
drøftede, hvad skal bynær skov give os borgere samt prisen for naturen og ejerne /nabo-
erne ved at åbne nuværende skove / nye arealer. 

Tema med Givskud Skole indtænkes. 

 

Naturlaug: indhegnet og vedtægter på plads. Bestyrelsen dannet, der kommer kort over 
plantelivet/natur, som opdateres løbende på FB – tænker arrangement ex. i forbindelse 
med Naturens dag i september. 

Der er tilsagn om støtte fra Natur og stipuljen.  

Stigruppens pæle bruges til nye markeringer. 

Naturens dag – her er også Riis Bakker i spil. 

Richards reception – et par fantastiske dage i Givskud, initiativet torsdag med børnehaven 
og skolen og sognet var Richard ikke klar over og blev synligt rørt. Tak for initiativet Steffen 
og til hjælperne. Receptionen var et fantastisk arrangement med farvel til Richard og Vel-
komment til Rasmus og familien. 

Stor tak fra skolen og børnehaven til Lokalrådet for indsats ved Richards afsked 

 

3. STIGRUPPEN: 

- Pæle hos Steffen? 
- Nye tiltag? v/ Erik 

Ikke nyt  

4. AKTIVITETSOMRÅDE: Teresa og Elin tjekker op på mulige fonde.  

https://www.ru.rm.dk/kultur-og-landsbyer/landsbyer/delecyklen--forsog-med-elcykler-pa-landet/?fbclid=IwZXh0bgNhZW0CMTAAAR0sD1saHXteKcdN4N6Aw3PxCyk1e_DcHW9_EedG67uCWyJjW-DNabH4sVA_aem_ZmFrZWR1bW15MTZieXRlcw
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- V. Terese og Elin Drøftet projekt Vores sted 

5. FORSKØNNELSE: 

- Lystanlægget, ”Biodiversitetsport” 
- Lystanlægget, - mindesten shinet op! 
- Nyt tag på redskabsskur er udført v. 

Jens Chr. Faktura indsendes til ULN.  
- Solcelleanlæg på shelter, - Henv. til 

MES? Elin´s kontakt! 
- Arne´s mindested v/Grethe 
- Plan for flagopsætning gennem byen! 
- Bænke-borde sæt, - forslag til place-

ringer. Skilte er klar. V/Jens Chr.  
- Hundeposer. Tjek ved VK, afslag. 
- Vejviserskilt, ny placering?  

Forskønnelse: Port i gang Givskud Anlæg ved Charli fra Vejle Kommune. 

Mindesten er shinet op af Byens Pedel. 

Tagreparation på skur udført. Vejle Kommune financierer. 

Solceller på shelterplads – desværre afslag fra endnu en pulje – Lokalrådet fortsætter an-
søgninger. 

Arne`s mindesten færdiggjort og er et lille smukt sted at mindes Arne ved hallen/børneha-
ven/skolen.   

Flagning på plads – kalender udarbejdet for uge 29-30. 

Hundeposer – Lokalrådets driftskonto får tilført ekstra midler fra Vejle Kommune til dækning 
af driftsudgifter ex. hundeposer. 

Vejviserskilt genopsættes – nyt sted findes samt evt. opdatering af steder. 
Bænke-borde sæt, - nye skilte:  
3 nye skilte er klar til opsætning ved nye steder, hvor der kan placeres Borde-bænkesæt. 
Lokalrådet ønsker gerne praj fra borgere om opsætning af et sæt og skilt ligesom lokalrådet 
også beder om hjælp til at vedligeholde området ved kommende steder. 

Ikke nyt fra Vejle Kommune, så ønske om fortov på Seidelinsgade vil være i den store pulje 
for nye fortove i Vejle Kommune. Der er ikke regler for et vist antal huse for etablering af 
fortov.Lokalrådets tanker for fælles etablering af fortov og LAR (Lokal afkobling af regn-
vand) på Seidelinsgade derfor ikke i spil pt. 

6. VELKOMSTMAPPER: 

- Ny opdatering af mappen v,/ Elin og 
Grethe 

- Nye tilflyttere? 

 

Grethe og Elin pakker lystigt. Tilflyttere i lejeboliger inviteres via Facebook til seancer, hvor 
mappen gennemgåes og udleveres. Boligkøbere besøges fortsat i videst muligt omfang. 

En del huse/ejendomme er kontinuerligt til salg, mange får heldigvis nye ejere med for-
holdsvis kort liggetid. 

7. NORDEAFONDEN: 

- Hærvejsmødet 26. sept. i Viborg 

BØ, GH, EWS, JM, BØ deltager 

8. NYT FRA ULN OG VK:  

- Forslag: henv. til VK mht. årlig tilskud. 
- VisitVejle workshops flyttet til d. 20. 

august. Tilmelding senest en uge før 
- Fondssøgningskursus, 12. juni?.  

Lokalrådet retter henvendelse Thyge Bjerring Formand for ULN for drøftelse af tilskud til 
drift >< nye tiltag, når et nyt projekt gåt i drift påhviler opgaven lokalrådet, som ikke har 
økonomiske midler nok til at holde driften vedlige ud af de årligt tildelte midler på kr. 
10.000. 

Foundraisings kursus afholdt af Vejle Kommune. 

9. EVENTUELT: 

- Sommertur for lokalrådet? v/Elin 
- Historisk dag i Givskud? 
- Næste møde og brød! 

 

Sommertur – Lokalrådet tager igen i 2024 på inspirationstur 1/9 kl. 13-17 – Elin udarbejder 
program. 

Blomstereng lang cykelstien – Jens Chr. Mathiasen  

Historisk dag i Givskud – der arbejdes med Give Egnens Museum og lokal lodsejer.  

29.09.2024 stor festdag i Givskud – de involverede frivillige foreninger inviterer snarest. 

Næste lokalrådsmøde 19.08.2024 Erik har brød med til kaffen 

 
 
 

 


